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ДРУКОВАНІ ВИДАННЯ 
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«На позачерговій сесії розглядатиметься одне питання — ситуація, яка склалася на 
сьогоднішній день. Вона дуже непроста, і будуть розглядатися шляхи розв’язання політичної 
кризи в Україні мирним шляхом», — сказав В.Рибак, зазначивши, що жодні документи щодо 

запровадження надзвичайного стану в Україні «ніде не розглядалися, вони не готуються, і це 

питання на позачерговій сесії не розглядатиметься». 

Елена Бондаренко: "Слухи о лишении меня визы США - фейк"  Анастасия 

Рябоконь, "Комсомольская правда  в Украине" ...............................................................4 

"На сайте Госдепа и посольства Штатов в Украине нет списка лиц, которым отказано во 

въезде в страну. Хотя 22 января посольство отозвало визы нескольких украинцев, "связанных 

с насилием на Майдане", но фамилий там не называют. Кстати, уже есть и "наш ответ 

Чемберлену" - депутат Госдумы Ян Зелинский требует сделать Арсения Яценюка и Олега 

Тягнибока персонами нон-грата в России". 

Петр Симоненко: «Как спасти Украину от гражданской войны»  «2000» ..............4 

"Ответственность за эти смерти, за пролитую кровь и насилие в равной мере ложится на 

власть, которая довела страну и народ до «ручки», на лидеров так называемой оппозиции и 

ультраправых неонацистских группировок, боевиков националистических организаций и 

зарубежных политиков, призывавших людей к «радикализации протестов» и «борьбе до 

победного конца». 

Депутат Європарламенту Яцек Саріуш-Вольський: "Президент України 

втратив легітимність"  Журнал "Український тиждень".............................................5 

Віце-президент Європейської народної партії та депутат Європарламенту від Польщі 
Я.Саріуш-Вольський висловив упевненість, що Євромайдан діятиме щонайменше до 

наступних президентських виборів і має забезпечити їх чесність та прозорість. Політик 

наголосив, що завдання побудови демократії українці повинні вирішувати самостійно. ЄС 

може лише сприяти, зокрема і за допомогою санкцій. 

Схід: перевірка на міцність  Євген Шибалов, "Дзеркало тижня" ...............................8 

Донецький "Євромайдан" пройшов своє бойове хрещення, витримавши атаки "тітушок". 

Влада тим часом вимагає від Президента рішучих кроків та наведення порядку. І сама 
демонструє, як вона собі цей порядок уявляє, — молодики специфічної зовнішності зривають 

мітинги та переслідують активістів поодинці за межами публічних майданчиків. 

Неприємності почалися після того, як автомобілів п'ять, гучно названих донецьким 

"Автомайданом", спочатку пікетували резиденцію Р.Ахметова, а потім заявили про намір 

відвідати сімейне котеджне селище Януковичів, своєрідне міні-Межигір'я на околиці 
Донецька. 

ВВЕЕРРХХООВВННАА  РРААДДАА  УУККРРААЇЇННИИ  УУ  ДДЗЗЕЕРРККААЛЛІІ  ЗЗММІІ::  

ВЕРХОВНА РАДА УКРАЇНИ 

ІНФОРМАЦІЙНЕ УПРАВЛІННЯ 
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28 января. Глава парламента обещает там рассмотреть «и отставку правительства, и те 

вопросы, которые есть по тем законам, которые Верховная Рада приняла». 
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Друковані видання 

Влада має почути опозицію, опозиція має почути владу  

Олена Ромашкіна, "Голос України" 

Голова Верховної Ради закликав організовано провести позачергову сесію 28 січня. 

На позачерговій сесії 28 січня розглядатимуть питання щодо нинішньої ситуації у 

державі та шляхи розв’язання політичної кризи в Україні мирним шляхом. Про це заявив 

Голова Верховної Ради України Володимир Рибак у п’ятницю в інтерв’ю телеканалу «Рада». 

До того ж керівник парламенту особливо наголосив, що питання про можливість 

запровадження в країні надзвичайного стану не розглядатиметься. 

«На позачерговій сесії розглядатиметься одне питання — ситуація, яка склалася на 

сьогоднішній день. Вона дуже непроста, і будуть розглядатися шляхи розв’язання політичної 
кризи в Україні мирним шляхом», — сказав В. Рибак, зазначивши, що жодні документи щодо 

запровадження надзвичайного стану в Україні «ніде не розглядалися, вони не готуються, і це 

питання на позачерговій сесії не розглядатиметься». 

Голова Верховної Ради нагадав, що у четвер він зустрівся з Президентом України 

Віктором Януковичем. «Ми погодилися, що ситуація в країні диктує політикам мобілізувати всі 
сили для врегулювання політичної кризи в країні», — наголосив він. 

За словами В. Рибака, пропонується, що цього дня депутати — представники усіх 

політичних сил, а також позафракційні обміняються думками щодо шляхів вирішення гострих 

питань. Також, сказав він, необхідно заслухати пропозиції парламентаріїв стосовно 

першочергових питань, які необхідно розглянути на плановій сесії, яка розпочнеться 4 лютого. 

Керівник парламенту проаналізував низку питань, що їх порушать представники 

опозиційних сил. Серед них він, зокрема, назвав питання щодо відповідальності та відставки 

уряду. До того ж Володимир Рибак зазначив: «Ми повинні визначитися на Погоджувальній раді 
і розглянути це питання відповідно до закону», нагадавши, що це можливо зробити починаючи 

з 4 лютого. 

Торкаючись вимог опозиції щодо припинення репресій проти учасників протестних 

акцій, Голова Верховної Ради нагадав, що до Закону «Про усунення негативних наслідків та 
недопущення переслідувань та покарань осіб з приводу подій, які мали місце під час 

проведення мирних зібрань» були внесені конкретні поправки, які дозволяють амністувати 

активістів, які нині перебувають за гратами. 

Стосовно вимог опозиції про проведення дострокових виборів Президента, парламенту, 

органів місцевого самоврядування, Володимир Рибак наголосив, що для цього потрібно 

розглядати питання щодо внесення відповідних змін до виборчого законодавства. 

Володимир Рибак також зазначив, що закони, які були прийняті 16 січня, набули 

чинності. До того ж він зазначив: якщо у депутатів є зауваження до їхнього змісту, вони 

повинні підготувати відповідні зміни до будь-якого з них, і парламент їх розгляне. «Іншого 

законного шляху на сьогоднішній день немає», — заявив він. 

Також, на думку Володимир Рибака, 28 січня можна буде визначити інші питання, які 
потребують розгляду. 

«Багато питань, які сьогодні порушуються і опозицією, і на Майдані, треба розглядати не 

на Майдані. Їх треба розглядати в стінах Верховної Ради, — заявив керівник парламенту. — 

Парламент як вищий законодавчий орган країни повинен працювати і розглядати закони 

відповідно до Регламенту». 

Володимир Рибак звернувся до депутатів із закликом організовано провести позачергову 

сесію 28 січня. «Нам треба зібратися у Верховній Раді, почути один одного, і прийняти 

рішення, щоб парламент міг працювати і приймати ті закони, які повинен приймати вищий 

законодавчий орган нашої держави», — підсумував він. 



 

Інформаційне    управління    Апарату    Верховної    Ради    України    

 

4 

Голова Верховної Ради Володимир Рибак:  

«Політики мають усе зробити, щоб врегулювати те, що сьогодні є в країні, політичними 

методами. Влада повинна почути опозицію, опозиція повинна почути владу, і мирним шляхом 

розв’язати усі проблеми. Тому я підписав Розпорядження про скликання позачергової сесії 
Верховної Ради 28 січня». 

http://www.golos.com.ua/Article.aspx?id=313051 

Елена Бондаренко: "Слухи о лишении меня визы США - фейк"  

Анастасия Рябоконь, "Комсомольская правда  в Украине" 

Официальные лица Госдепа США давно говорили о том, что перестанут пускать к себе 

украинских политиков. Но дальше абстрактных заявлений дело не шло. А вчера ведущая 

"Голоса Америки" Мирослава Гонгадзе, жена погибшего украинского журналиста Георгия 

Гонгадзе, написала в "Фейсбуке": "Теперь уже официально - Олейнику и Бондаренко запрещен 

въезд в США". 

Речь идет о депутатах Партии регионов Елене Бондаренко и Владимире Олейнике. 

Последний - соавтор законопроекта о защите правоохранителей и ужесточении правил 

проведения митингов. Участники протеста на Майдане считают, что закон ограничивает их 

права, и просят его отменить. Но Мирослава Гонгадзе ни слова не пишет о втором авторе 

закона - Вадиме Колесниченко. 

Честно скажем, верить такой информации сложно. Тем более что сами депутаты об этом 

ничего не знают. 

- Прочитала в интернете, но официального подтверждения нет. А как правило, если кто-

то кого-то лишает визы, то оно появляется, - рассказала "Комсомолке" Елена Бондаренко. - По 

крайней мере это должно быть конфиденциальным. А если журналисты имеют такую 

информацию, а я или Владимир Олейник не имеем, то получается, что в США не выполняется 

закон о защите персональных данных. Если же закон выполняется, то слухи о лишении визы - 

это фейк и попытка давить на депутатов. 

На сайте Госдепа и посольства Штатов в Украине нет списка лиц, которым отказано во 

въезде в страну. Хотя 22 января посольство отозвало визы нескольких украинцев, "связанных с 

насилием на Майдане", но фамилий там не называют. 

Кстати, уже есть и "наш ответ Чемберлену" - депутат Госдумы Ян Зелинский требует 

сделать Арсения Яценюка и Олега Тягнибока персонами нон-грата в России. 

http://kp.ua/daily/250114/435005/ 

Петр Симоненко: «Как спасти Украину от гражданской войны»  

«2000» 

Компартия Украины выражает искренние соболезнования в связи с трагической гибелью 

людей во время спровоцированных ультрарадикальными экстремистами вооруженных 

столкновений на улице Грушевского в Киеве. 

Ответственность за эти смерти, за пролитую кровь и насилие в равной мере ложится на 

власть, которая довела страну и народ до «ручки», на лидеров так называемой оппозиции и 

ультраправых неонацистских группировок, боевиков националистических организаций и 

зарубежных политиков, призывавших людей к «радикализации протестов» и «борьбе до 

победного конца». 

Мы требуем от власти и лидеров майдана немедленно убрать с улиц Киева свезенных со 

всей страны боевиков и криминал, прекратить силовые действия, обеспечить невмешательство 

во внутренние дела Украины иностранных держав и их представителей — и сесть за стол 

переговоров. 
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Всякие попытки создания параллельных неконституционных структур власти — как то 

«Народная Рада», «временный президент» и т. п. — только усилят противостояние и создадут 

реальную угрозу перерастания конфликта в гражданскую войну. Одна часть населения будет 
поддерживать действующую власть, а другая — самопровозглашенную так называемой 

оппозицией, что неминуемо приведет к окончательному расколу Украины. 

Компартия готова представить конкретные предложения по урегулированию ситуации. 

Мы считаем необходимым: 

1. Объявить всеукраинский референдум по вопросу определения внешнеэкономического 

курса интеграции Украины. 

2. Провести политическую реформу, ликвидировать институт президента и установить 

парламентскую республику, значительно расширить права территориальных громад. 

3. Принять новое избирательное законодательство и вернуть пропорциональную систему 

выборов народных депутатов Украины. 

4. С целью преодоления управленческого хаоса и обеспечения жесткого контроля над 

властью и политиками учредить независимый гражданский орган — «Народный контроль», 

наделив его самыми широкими полномочиями. 

5. Провести судебную реформу и ввести институт выборности судей. 

Компартия обращает внимание на то, что с самого начала мы предупреждали: отказ от 
демократических механизмов решения общественных противоречий, запрет на проведение 

всеукраинского референдума, организованный властью совместно с так называемой 

оппозицией, может обернуться катастрофой. 

Поэтому пока не поздно, пока еще сохраняется возможность мирного урегулирования 

политического кризиса, мы призываем осудить экстремизм. Мы призываем людей 

остановиться, не поддаваться на провокации и требовать проведения конструктивных 

переговоров с участием президента, лидеров политических сил и общественных организаций. 

Компартия Украины заявляет, что иной возможности остановить эскалацию насилия и 

спасти страну — нет! 

http://2000.net.ua/2000/forum/na-grani/97096 

Депутат Європарламенту Яцек Саріуш-Вольський: "Президент України втратив 

легітимність"  

Журнал "Український тиждень" 

Делегація Європарламенту відвідає Україну 28-30 січня, щоб на місці вивчити ситуацію 

навколо Євромайдану. У планах зустрічі з керівництвом країни, представниками опозиції та 

активістами громадянського суспільства й передусім із президією Євромайдану. 

Віце-президент Європейської народної партії та депутат Європарламенту від Польщі 
Яцек Саріуш-Вольський в ексклюзивному інтерв’ю Тижню висловив упевненість, що 

Євромайдан діятиме щонайменше до наступних президентських виборів і має забезпечити їх 

чесність та прозорість. Політик наголосив, що завдання побудови демократії українці повинні 
вирішувати самостійно. ЄС може лише сприяти, зокрема і за допомогою санкцій. 

У. Т.: Чому виникла потреба створити спеціальну місію, коли вже є постійна делегація 

Європарламенту зі зв’язків з Україною? У чому буде "додана вартість" цієї поїздки? 

- Розрізняймо. Є делегація як інституція Європейського парламенту, котра постійно 

працює з Україною. А ця місія - група із 12 депутатів, які поїдуть до України з’ясувати 

обставини. Передусім вони мають побачитись із представниками влади, хоча поки що й не всі 
зустрічі підтверджені, поспілкуватись із євромайданівцями та опозиціонерами. 

Ми почнемо свій візит із зустрічі з президією Євромайдану. Є також наміри побачитися 

із президентом Віктором Януковичем, головою Верховної Ради Володимиром Рибаком, 

прем’єр-мініст--ром Миколою Азаровим, першим віце-прем’єром Сергієм Арбузовим, іншими 

міністрами, генеральним прокурором Віктором Пшонкою. Ми хочемо поговорити також із 
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колишніми президентами Леонідом Кравчуком, Леонідом Кучмою та Віктором Ющенком. 

Тобто йдеться про велику програму, яка дасть змогу оцінити всю складність нинішньої 
ситуації. 

У. Т.: Сподіваєтеся на підготовку певної спеціальної резолюції або доповіді за 

підсумками візиту? 

- Як це зазвичай відбувається, делегація відзвітує за підсумками візиту перед Комітетом 

з питань закордонних справ Європарламенту. Це буде основний результат. Плюс певні 
рекомендації, які можуть привести до організації дебатів чи ухвалення резолюції. Однак про це 

говорити зарано. 

У. Т.: Чого ви особисто очікуєте від зустрічей із представниками української влади? 

- Зокрема, передання їй повідомлення, що Угода про асоціацію залишається на столі 
переговорів, що вимоги мають бути виконані, що українська влада повинна утримуватися від 

жорстокості, не порушувати прав людини, свободи ЗМІ, прав студентів на страйки, свободи 

зібрань для Євромайдану. А також що не можна переслідувати людей, які беруть участь у 

мирних протестах. Має бути також розказано про головне очікування стосовно чесних і вільних 

наступних президентських виборів. 

У. Т.: Чи вважаєте ви достатнім лише сказати українській владі, чого не можна чи не 

варто робити? Може, з огляду на ескалацію конфлікту ЄС має замислитися про конкретніші 

дії, наприклад, про санкції? 

- Звичайно, цього замало. Принаймні якщо подивитися на результати, які маємо до 

нинішнього моменту. Водночас немає причин не передавати таких послань знову і знову. 

Очевидно, що ми не направимо наш "беркут" для захисту Євромайдану від "Беркута". Це 

абсурд. Що ж стосується санкцій, то їх зараз обговорюють, зокрема й нові резолюції 
Європарламенту. Щодо них немає рішення. Однак санкції можливі. Заклик до влади 

залишається той самий: утримуватися від порушення законів, від жорстокості, від побиття 

мирних демонстрантів. 

У. Т.: Хто може стати першими жертвами таких санкцій? 

- Ми не можемо говорити про це на нинішньому етапі. 

У. Т.: Багато хто висловлює побоювання, що вибори в Україні 2015 року буде 

сфальшовано... 

- Останні парламентські вибори не були чесними й вільними, тож можливим є 
використання тих самих інструментів, зокрема адміністративного ресур--су, для фальсифікації 
результатів голосування. 

Звичайно, Європейський парламент направить місію спостерігачів, як ми робили це в 

останні роки, наприклад, у 2004-му, коли її очолював я. Тоді, як пам’ятаєте, ми запропонували 

повторити другий тур виборів. 

У. Т.: Але місія спостереження - це швидше "пасивний метод" допомоги Україні. Чи є 

якісь дієвіші інструменти в розпорядженні ЄС? 

- Мене завжди дивують такі запити від українців: "Зробіть щось". Ми можемо 

посприяти, однак не можемо виконати роботу за вас. Ні Європейський Союз, ні США не 

можуть направити війська чи нашу поліцію для забезпечення демократичного жит--тя в 

Україні. Україна - суверенна держава, і ми здатні використовувати лише ті засоби, які 
відповідають міжнародному праву. Це місії спостереження, дипломатичний тиск, можливо, 

санкції... Ви маєте більше розраховувати на самих себе. 

У. Т.: Кажете, Євромайдан стане запорукою демократичних змін. Але ж це складно - 

залишатися місяцями на вулицях… 

- Євромайдан - це вже не просто віче, це інституція. Є організація ВО "Майдан", яка 

взяла за приклад досвід польської "Солідарності". Це вже структура, і вона не може бути 

розігнана "Беркутом" так легко, як віче. 
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Думаю, це постійна частина політичного й громадського ландшафту України. І влада не 

зможе ліквідувати її, якщо не застосує таких заходів, як свого часу Войцех Ярузельський у 

Польщі, коли запровадив так званий військовий закон (цей закон, ухвалений у 1981 році, надав 

армії та спеціальним поліцейським силам право забезпечити контроль над країною, 

заарештувати лідерів "Солідарності" й запобігти будь-якій активності організації). 

У. Т.: На вашу думку, протести триватимуть до 2015 року? 

- Так. Ви маєте пам’ятати з історії вашої країни про існування Січі. Це було незалежне 
місто, що жило в степах. І ця організація в крові, у спротиві, різними способами народила 

своєрідну козацьку демократію, в якій обиралися рада й отаман. Це історія української 
демократії. Дуже своєрідна й дуже обнадійлива. 

У. Т.: Так, але Січ не була в центрі Києва... 

- На той час і міст такого масштабу не існувало. 

У. Т.: Чи правильно я зрозумів, що, на вашу думку, тактика Януковича стосовно 

ігнорування Майдану не спрацює? 

- Він ігнорує? Він абсолютно не ігнорує Майдану. Спрямовує туди міліцію. Чи візьміть, 

скажімо, вердикт Верховного Суду про заборону будь-яких маніфестацій до 8 березня. Він не 

ігнорує, а намагається протидіяти. 

У. Т.: Чимало експертів в Україні кажуть, що спроби розігнати Майдан силою можуть 

бути інспіровані Москвою. Ви згодні з ними? 

- Не знаю. Єдине, що скажу точно: головною передумовою асоціації з ЄС була і є 
демократія. А вже потім ідеться про економіку, торгівлю, стандарти. Європейський Союз не 

асоціюється з країнами недемократичними. 

Саме тому всі заяви нинішнього керівництва України про бажання асоціюватися не 

викликають довіри. Коли перший віце-прем’єр-міністр Сергій Арбузов заявляє, що Україна 

хоче підписати Угоду про асоціацію в 2014 році, а потім знову проти демонстрантів кидають 

"Беркут", це цілковитий гротеск. 

У. Т.: Багато європейських політиків сьогодні не вірять у можливість підписання Угоди 

про асоціацію з Україною до президентських виборів. Але чи залишиться вона актуальною 

опісля? 

- Так. Європейський Союз не хоче переглядати Угоду. Вона була парафована і близька 

до підписання, тож може бути підписана з новими президентом та урядом. Вибори мають 

відповісти на запитання: хоче нація асоціації чи ні? Воно має бути основним. 

Проблема нелегітимності нинішнього президента полягає в тому, що він проводив 

виборчу кампанію з меседжем про бажання асоціації з ЄС, а потім, просто перед Вільнюським 

самітом, зробив розворот. Саме тому люди вийшли на вулиці й організували Євромайдан. Глава 

держави утратив легітимність, бо змінив політику. Саме тому громадяни мають знову 

визначитися щодо нього. 

Звичайно, українці можуть обрати того кандидата, який виступатиме за членство у 

Митному союзі, чом би й ні? Однак вибори мають бути вільними та чесними. 

У. Т.: Ми не можемо вести мову про відносини Україна - ЄС без згадки про Росію… 

- Чому? 

У. Т.: Щонайменше тому, що остання постійно втручається і впливає на події... 

- ЄС чітко сказав, що для нього є неприйнятними будь-які тристоронні переговори. 

У. Т.: Так, але лунає багато заяв із РФ щодо "неприпустимості тиску на Україну з боку 

ЄС". Чи маєте ви відповідь на такі заяви? 

- Це цілковита демагогія. Москва може зробити пропозицію Києву. ЄС також висловив 

пропозицію - це Угода про асоціацію, яка є найбільш просунутою в його історії. І саме Росія 

почала тиснути: торговельні ембарго, економічний тиск, погрози, шантаж. Це задокументовано. 

Європейський Союз не використовував таких інструментів. 

http://tyzhden.ua/Politics/99897 
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Схід: перевірка на міцність  

Євген Шибалов, "Дзеркало тижня" 

Донецький "Євромайдан" пройшов своє бойове хрещення, витримавши атаки "тітушок". 

Влада тим часом вимагає від президента рішучих кроків та наведення порядку. І сама 

демонструє, як вона собі цей порядок уявляє, — молодики специфічної зовнішності зривають 

мітинги та переслідують активістів поодинці за межами публічних майданчиків. 

Як завжди, влада болісно відреагувала на бажання громадян ближче познайомитися. 

Неприємності почалися після того, як автомобілів п'ять, гучно названих донецьким 

"Автомайданом", спочатку пікетували резиденцію Ріната Ахметова, а потім заявили про намір 

відвідати сімейне котеджне селище Януковичів, своєрідне міні-Межигір'я на околиці Донецька.  

Відвідати сімейний маєток, де тепер постійно мешкає тільки перша леді Людмила 

Янукович, активістам не дозволили. З самого ранку організаторів автопробігу викликали до 

міліції, де під надуманими приводами півдня морочили їм голови. Решту автомобілістів 

заблокували хутко привезені з Горлівки "тітушки". 

Гості з провінції облаштувалися надовго — вони атакували мирні мітинги кілька днів 

поспіль, до самого Дня Соборності. 

Донецьк 22 січня тепер міг би відзначати і як місцевий "день лицемірства". З самого 

ранку обласна рада і Донецька міськрада на своїх позачергових сесіях гнівно засудили 

екстремістів, які намагаються "розпалити пожежу громадянської війни та загальної ненависті". 

Більше того, регіонали зажадали якнайшвидшого введення в дію законів, які й 

спричинили черговий виток протистояння. "Підсумок Майдану — це агресія і некерований 

натовп екстремістів, які не знають, проти кого вони воюють. Тому розгул насильства має бути 

зупинений. Закони, прийняті Верховної Радою, повинні працювати, якщо вони вже прийняті в 

силу. І необхідно діяти для відновлення порядку в нашій державі", — заявив губернатор 

Донецької області Андрій Шишацький. 

Хоча прямий заклик до заровадження надзвичайного стану з трибун не прозвучав, однак 

депутати висунули вимогу до глави держави "вжити жорстких і рішучих заходів до тих, хто 

кидає Україну в безодню громадянського конфлікту, хто намагається реалізувати спробу 

державного перевороту і силового захоплення влади". 

Жорстко й рішуче продемонструвавши свою миролюбність, місцеві регіонали вирішили 

провести мітинг на підтримку дій влади, і чомусь — на тому місці, де традиційно збиралися 

активісти місцевого "майдану", яким довелося зміститися трохи далі, але й там їм спокою не 

дали: все ті ж "тітушки" знову напали на учасників зібрання. Внаслідок інцидентів постраждало 

кілька мітингарів та близько десятка журналістів. 

Міліція, неабияк проріджена регулярними відправками поповнення київському 

гарнізону, ледве давала раду вируванню пристрастей. "Тітушки" на моїх очах силоміць 

відбивали у правоохоронців своїх затриманих товаришів, розхитували патрульні автомобілі, не 

забуваючи при цьому про свої основні завдання: виривали в мітингарів і рвали державні 
прапори, псували операторам та фотографам техніку, ображали, провокували бійки і т.п. 

Режисерам цього божевілля вдалося витримати стилістику повного абсурду: молодчики 

нападали на людей із криками "это мирная акция, шо вы нас провоцируете, йопта!", і одразу ж, 

без паузи, — "вы фашисты, убирайтесь, откуда вы там приехали!". 

Хоча приїхали саме "тітушки": хлопців довелося звозити з усієї області, бо в самому 

Донецьку брати участь у такому відмовилося багато молодих людей (із тих, хто ще не виїхав у 

Маріїнський парк). 

Хлопці з депресивних міст не стримувалися у вираженні своїх нескладних почуттів. 

Активістам, розбившись на організовані групи, довелося розійтися. 

З відстані двох-трьох десятків метрів за подіями спостерігали губернатор області Андрій 

Шишацький та голова обласної ради Андрій Федорук. 

На найактивніших учасників місцевих протестів напади тривали й пізніше. Так, по 

завершенні мітингу постраждав Станіслав Федорчук, якого група "тітушок" вистежила в місті. 
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Його побили, а на словах пообіцяли: "Еще раз появишься на майдане — убьем". У Шахтарську 

підпалили будинок голови тамтешнього осередку "Свободи" Юрія Кондратьєва. 

Особливий цинізм ситуації полягає в тому, що напередодні регіонали запевняли: 

застосування сили не буде. Секретар Донецької міськради Сергій Богачов навіть публічно в 

соціальних мережах запросив актив "Майдану" на телеміст та інші святкові заходи, 

запевнивши, що їм ніщо не загрожує. Повіривши йому та іншим місцевим чиновникам, на 
мітинг вийшли близько трьохсот учасників, значну частину яких становили студенти, 

пенсіонери, волонтери-громадські працівники, тобто контингент, до вуличних бійок не готовий 

і не здатний. 

По завершенні святкування соборності, переведеного владою у такий несподіваний 

формат, регіонали у приватних розмовах розводили руками: "Вибач, нам команда з Києва 

надійшла, ми ж не могли її не виконати". 

Коли донецькі журналісти, блогери, громадські працівники почали вивчати ці події, 
несподівано з'ясувалося: донецькі соратники Віктора Януковича виконали його команду з 
такою грацією, що накреслили ще одну лінію конфлікту, дуже небезпечну і для Донбасу не 

характерну, — міжетнічну. 

Отже, безпосередньо на місці молоддю з робітничих околиць керував голова Донецького 

обласного товариства вірменів Гагік Агавелян. Очолювана ним організація структурно входить 

до Союзу вірменів України, яким керує Вілен Шатворян — народний депутат від ПР, друг сім'ї 
Януковича. 

Кілька разів інспектував дії "тітушок" горловчанин Армен Саркісян, віце-президент 

тамтешньої Федерації боксу. Його однозначно називають представником Юрія Іванющенка, 
віднедавна більше відомого як "Юра Єнакіївський". 

Такий ось парадокс: першою жертвою вуличних боїв у Києві став саме вірменин Сергій 

Нігоян, і його вбивцю оголосили своїм ворогом усі вірмени світу. А тим часом у Донецьку 

"інші" вірмени тиранять тих, хто був на одному боці барикад із загиблим. 

На етнічному аспекті, можливо, й не варто було б зупинятися так докладно, якби не одне 
"але": після розгону донецького майдану активісти мали неофіційні зустрічі з представниками 

інших діаспор, які запевняли, що жодним чином не підтримують того, що сталося. Донбас, 
попри всі свої вади, ніколи не знав етнічних конфліктів. І ніхто не хоче, щоб узнав. 

Врешті-решт регіоналам вдалося те, чого не міг очікувати ніхто, — протест почав 

набирати радикальних форм навіть у Донецьку! В четвер увечері, 23 січня, на місце збору 

активістів майдану несподівано прибула група молоді спортивного вигляду, яка виявилася 

цього разу не "тітушками", а "ультрас" донецького "Шахтаря". Фанати заявили, що вони 

тимчасово змінять стадіон на площу, і готові силою відбивати атаки на мирні мітинги. 

Місцевий "Євромайдан", прямо скажемо, особливої небезпеки для можновладців не 

становив. Принаймні для тутешніх, донецьких, хоча на київських барикадах "випускників" 

місцевого протестного майданчика чимало. В іншому це було місцем збору богемних бунтарів. 

Тут співали пісні й читали вірші, сюди запрошували Жадана і "Гайдамак", слухали лекції 
правозахисників, істориків, філософів. Розмірковували про те, як достукатися до інших своїх 

земляків. Писали блоги в соцмережі і постили свої фотографії з мітингів. Зрештою, спробували 

самоорганізуватися, розсварилися і висловили одне одному купу претензій.  

Та все одно продовжували щовечора збиратися. Без особливих надій бути почутими. Без 
сил і ресурсів щось змінити в регіоні, що його правляча команда "укатувала" не три з гаком 

роки, як країну, а десятиліттями. 

Отримати в центрі Донецька (!) замість невинних зборів юних інтелектуалів кілька 

десятків налаштованих на бійку міцних хлопців у масках — це треба було дуже постаратися. 

http://gazeta.dt.ua/internal/shid-perevirka-na-micnist-_.html 
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Інтернет-ЗМІ 

Рада в центре ада  

Главком 

На пятые сутки кровавого протеста в столице Виктор Янукович решил проявить 

инициативу. Президент призвал созвать внеочередную сессию Верховной Рады, на которой 

рассмотреть ситуацию в стране. На этой же сессии можно будет проголосовать за те 

договоренности, которые будут достигнуты на переговорах Януковича с лидерами оппозиции. 

Спикер Владимир Рыбак сразу же выразил готовность созвать такое заседание и даже 

назначил дату… 28 января. Глава парламента обещает там рассмотреть «и отставку 

правительства, и те вопросы, которые есть по тем законам, которые Верховная Рада приняла». 

Последняя внеочередная сессия проходила перед Вильнюсским саммитом 13 ноября и 

созывалась ради принятия «законов Тимошенко». Как известно, она завершилась ничем. В 

нынешней ситуации созывать такую сессию только ради того, чтобы поговорить – слишком 

большая роскошь. Еще большая роскошь ждать этой говорильни 5 дней. 

Если же не будут приняты хотя бы частично устраивающие протестующих решения, 

депутатов в прямом смысле могут не выпустить из зала. Понимает ли это Янукович? Или, как 

это обычно бывало, он прибегнул к своей излюбленной тактике – затягиванию времени и 

заговариванию проблем, чем успешно занимался в том же вопросе Тимошенко. 

Такими компромиссными решениями, которые лежат на поверхности, могут быть 

отставка правительства или наиболее одиозных его членов, отмена скандальных «ручных» 

законов, амнистия для участников беспорядков, переформатирование ЦИК, изменение 

избирательного законодательства, даже возвращение к политреформе 2004-го года. В общем, 

площадка для консультаций обширная, если стороны действительно заинтересованы в 

переговорах. Другое дело, что для многих радикальных протестующих парламент – не 

авторитет, но понятно, что снятие напряженности в зале Рады – это пока один из немногих 

выходов из сложившегося тупика. 

Напомним, что оппозиция в среду со сцены Майдана объявила о создании своей 

альтернативной Народной рады, которая будет продуцировать собственные решения. Но от 

участия в заседаниях настоящего парламента пока никто отказываться не собирается. 

«Будет решение ВО «Майдан» и Народной Рады – после этого мы одобрим решение, как 

действовать. Сейчас такой момент, что такие вещи решаются оперативно», – говорит 

«свободовец» вице-скипер Руслан Кошулинский. 

Подтвердили, что могут пойти на такую сессию, и в «Батькивщине», но перечислили 

четкие условия. 

«Только если на нее будет вынесены вопросы отмены всех этих «драконовских» 

законов, ответственности правительства и лично Захарченко, пусть Генпрокурор отчитается, 

что происходит, – считает заместитель главы фракции Сергей Соболев. – А просто собраться и 

поговорить – это ничего не поменяет. И, несомненно, решение о нашем участии во 

внеочередном заседании будет принимать эта Народная рада». 

В Партии регионов признаются, что узнали о готовящейся внеочередной сессии от 

журналистов и пока не готовы обсуждать ее возможную повестку дня. Что неудивительно, 

поскольку решения во фракции принимает один человек и это отнюдь не ее лидер Александр 

Ефремов. 

«Я знаю только, что такая сессия нужна, поскольку все споры надо с улицы переносить в 

парламент, – говорит «регионал» Николай Левченко. – Это шанс урегулировать ситуацию, а 

улица – не место для этого». 

На самом деле тот факт, что сами «регионалы» (по нашим сведениям, не только 

Левченко) пока ничего не знали об этой внеочередной сессии, может быть косвенным 

признаком того, что ее на самом деле не будет. Ведь сейчас формально парламентские 

каникулы, которые народные избранники традиционно используют для разъездов в дальние 



 

Інформаційне    управління    Апарату    Верховної    Ради    України    

 

11 

края. И даже в такой напряженный момент не все сделали исключение. Но, по большому счету, 

если будет политическая воля на какие-то голосования, «регионалам» нужно собрать не так уж 

много человек – большую часть голосов даст оппозиция, депутаты которой сейчас большей 

частью находятся в Киеве. 

«Пока это только шанс к компромиссу, но надо возвращаться в Верховную Раду и 

возвращать ее в государственную жизнь, – рассуждает политолог Вадим Карасев. – Это способ 

уйти от сценария насилия во всех его формах – криминальных, партизанских, протестных – и 

вычерчивать «дорожную карту» выхода из кризиса. Должна быть своеобразная «лестница 

компромиссов» – начинать надо с прекращения насилия, освобождения активистов, 

расследований избиений, законов, принятых 16 января, и двигаться дальше вплоть до новой 

Конституции и возврата к парламентско-президентской республике. Но пакетом одним махом 

этого не сделать, потому что стороны слишком глубоко зашли в конфликте». 

Правда, в ситуации, когда каждый день воспринимается чуть ли не как «последний», 

решение о проведении этой сессии через пять дней выглядит издевательством. И Майдан может 
воспринять это уже как провокацию. В этом случае парламент не будет решать уже ровным 

счетом ничего. 

http://glavcom.ua/articles/16988.html 

Європейський суд з прав людини про "іноземних агентів"  

Українська правда 

16 січня Верховна Рада серед іншого "проголосувала" і за можливість навішувати на 

громадські об'єднання ярлики "іноземних агентів" та звинувачувати їх в екстремістській 

діяльності. Статусу "іноземного агента" набувають організації, котрі отримують кошти з 
іноземних джерел і беруть участь у політичній діяльності. 

"Іноземні агенти" зобов'язані зареєструватися у відповідному реєстрі, вказувати про свій 

статус у назві громадського об'єднання, щомісячно подавати звітність про діяльність, 

щоквартально публікувати її в офіційних друкованих виданнях, сплачувати податок на 

прибуток, навіть якщо вони є неприбутковими організаціями. У разі невиконання цих вимог 
громадське об'єднання може бути позбавлене реєстрації. 

Попри те, що в публічних заявах автори законопроекту та політики з Партії регіонів 

постійно посилаються на західний досвід, у самих прийнятих змінах до законів вони дослівно 

копіюють російський закон "О некоммерческих организациях". 

Їх не зупинило ні те, що ці норми були піддані критиці експертами ООН, Комісаром 

Ради Європи з прав людини, Генеральним секретарем Ради Європи, Європарламентом, 

міжнародними правозахисними організаціями та громадськими активістами, ні те, що він грубо 

порушує міжнародні зобов'язання, узяті на себе Україною щодо захисту прав та свобод людини 

й громадянина. 

Російські громадські організації оскаржили російський закон про "іноземних агентів " у 

Європейському суді із прав людини й чекають на рішення в 2014 році. Чимало аргументів, що 

їх використано в позові, можуть бути корисними й українським ГО. 

Перш за все, норми закону, що зобов'язують громадські організації реєструватися 

іноземними агентами, суперечать статтям 10, 11, 14, 18 Європейської Конвенції з прав людини, 

які гарантують право на свободу вираження поглядів; свободу мирних зібрань і об'єднань; 

забороняють дискримінацію та обмеження прав і свобод, у цілях інших, ніж ті що передбачені 
Конвенцією. 

Практика застосування норм Конвенції Європейським судом з прав людини дає потужні 
аргументи для можливого оскарження закону Колесніченка-Олійника. 

Робота НУО як частина політичного життя суспільства 
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Європейський суд з прав людини, ЄСПЛ, стоїть на позиції, що реалізація принципу 

плюралізму поглядів неможлива без можливості громадським об'єднанням вільно виражати 

свої ідеї та відстоювати власну позицію. 

Обмеження, що передбачені в другій частині 11-ї статті, повинні завжди трактуватись у 

вузькому значенні й ґрунтуватися на переконливих та вагомих підставах, що підлягають 

суворому контролю з боку інституцій Ради Європи. 

ЄСПЛ визнає необхідність у демократичному суспільстві відкритих дебатів із 
політичних питань. 

У справі "Stankov and the United Macedonian Organisation Ilinden v. Bulgaria" суд 

зазначив, що свобода зібрань та право висловлювати свою думку на них є однією з найвищих 

цінностей у демократичному суспільстві. Адже сутність демократії полягає в можливості 
вирішувати проблеми шляхом відкритого обговорення, і будь-які обмеження є загрозою 

демократії. У демократичному суспільстві повинна існувати можливість усіма мирними 

засобами вільно оскаржувати існуючий стан речей, у тому числі в політичній сфері. 

Розглядаючи справу "Zhechev v. Bulgaria", суд зазначив, що організація може виступати 

за зміну юридичних та конституційних структур, якщо вона використовує для цього законні та 

демократичні інструменти й пропонує зміни, що відповідають фундаментальним принципам 

демократії. 

У рішенні "Vides Aizsardzības Klubs v. Latvia" ЄСПЛ назвав НУО "сторожовими псами" 

демократії. 

У справі "Jersild v. Denmark" сказано, що для виконання цієї функції НУО мають право 

поширювати інформацію й ідеї щодо всіх сфер суспільного життя. 

Прирівнюючи в цьому контексті НУО до ЗМІ, ЄСПЛ наголошує на гарантуванні 
можливості для НУО надавати громадськості певні факти, коментувати їх і тим самим 

гарантувати більшу прозорість у роботі державних органів. Відповідно, пропонована законом 

норма про окрему реєстрацію організацій, котрі займаються політичною діяльністю, під 

визначення якої потрапляє будь-який аналіз та критика дій органів державної влади, суттєво 

перешкоджає виконанню ними своїх функцій. 

Складність використання терміну "політичний" у національному законодавстві 

Український закон створює окремий режим роботи для НУО, визначених як такі, що 

займаються політичною діяльністю. 

У декількох рішеннях ЄСПЛ указував на небажаність використання терміну 

"політичний" у національному законодавстві. 

На думку суду, термін "політичний" є занадто розмитим і нечітким, тому може стати 

предметом різноманітних інтерпретацій. І суди можуть відносити різноманітну діяльність до 

категорії "політична", хоча вона може бути одним із необхідних елементів функціонування 

демократичного суспільства. 

Прийнятий "закон" вводить термін "політична діяльність громадських організацій", який 

не визначений у законодавстві. 

При цьому "політична діяльність" в її класичному значенні розуміється як пряма чи 

непряма боротьба за владу. Тоді як витвір Колесніченка-Олійника розширює визначення 

політичної діяльності за допомогою введення термінів "державна політика", "формування 

думки суспільства", "політична акція". 

Таке широке визначення може включати звичайну повсякденну роботу НУО, на кшталт 
правозахисної діяльності чи спостереження за виборами, екологічного нагляду тощо. 

Прийняті норми зобов'язують НУО змінювати звичну в демократичному суспільстві 
поведінку: ставати на облік іноземних агентів, надавати додаткову звітність, піддаватися 

санкціям у разі невиконання норм, що неодмінно вплине на їхню працездатність і спричинить 

репутаційні втрати. 

Відповідно до рішення в справі "Dudgeon v. the United Kingdom", такі дії є втручанням у 

роботу НУО, а таке втручання суперечить 11-й статті Конвенції. 
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Обмеження свободи об'єднань має бути виправданим та чітко сформульованим 

ЄСПЛ неодноразово критикував такі формулювання законодавства, які не дають 

можливості передбачити юридичні наслідки законів, або є недостатньо чітко сформульованими. 

У справі "Tebieti Mühafize Cemiyyeti and Israfilov v. Azerbaijan" суд вирішив, що "закон 

про НУО не містив ні детальних правил, які визначають обсяг і межі повноважень Міністерства 

юстиції щодо втручання у внутрішнє управління й діяльність асоціацій, ні мінімальних засобів 

для захисту через встановлення процедури проведення інспекцій або надання НУО конкретного 

терміну для усунення виявлених порушень, що гарантувало б певні механізми захисту від 

ризику зловживання й свавілля". 

Українське законодавство не пропонує подібних механізмів захисту для НУО, що 

надасть державним органам широке поле для зловживань. 

Виправданий обсяг обмежень у діяльності НУО 

У справі "Tebieti Mühafize Cemiyyeti and Israfilov v. Azerbaijan" ЄСПЛ вказує, що 

Конвенція не заперечує можливості "розумних юридичних формальностей" для "створення, 

функціонування й організаційної структури НУО". 

Проте в кількох рішеннях ЄСПЛ визнавав, що встановлений державою обсяг 
бюрократичних вимог був надмірним і порушував 11-ту статтю Конвенції шляхом створення 

можливості для державних органів втручатися в діяльність НУО – неможливість або відмова в 

реєстрації або ж ліквідація. 

У рішенні в справі "Đzmir Savaş Karşıtları Derneği and others v. Turkey" ЄСПЛ наголосив, 

що "держави не можуть вживати будь-яких заходів, які вони вважатимуть за потрібне, навіть із 
посиланням на "національну безпеку" і "громадський порядок". 

Суд наголошує, що при виборі санкцій проти НУО ліквідація може використовуватись 

лише як "найбільш радикальний захід", який може "використовуватись лише у виняткових 

випадках за дуже серйозні порушення". 

Можливості залучення коштів 

У справі "Ramazanova and others v. Azerbaijan" було встановлено порушення 11-ї статті 
через створення умов для НУО, які обмежують можливості для їх належного функціонування, у 

тому числі право залучення грантів чи фінансової допомоги. 

НУО в Україні, з-поміж іншого, отримують фінансування від Європейської комісії, 
ООН, ОБСЄ та інших поважних структур. 

Фінансування здійснюється на основі відкритих конкурсів і не передбачає виконання 

НУО певних завдань для донорської структури чи іншої держави, що дало б підстави 

трактувати таку діяльність як роботу "агента". 

Крім порушення Європейської Конвенції із прав людини, міжнародні організації та 

правозахисники обов'язково звернуть увагу на те, що порушені також норми "м'якого права", на 

основі якого мав би насправді прийматися злощасний закон №3879. 

Фундаментальні принципи щодо статусу неурядових організацій у Європі наголошують, 

що неурядові організації повинні мати ті самі загальні права й обов'язки, що й інші юридичні 
особи. 

Тобто неурядові організації повинні підлягати звичайному національному праву, а не 

спеціальним правилам. Хоча окреме законодавство може надавати їм додаткові права й засоби, 

котрі можуть використовуватися для заохочення їхньої діяльності. 

У Рекомендаціях Ради Європи щодо правового статусу неурядових організацій у Європі 
наголошується, що НУО повинні мати можливість вільно займатися дослідженнями, навчанням 

і пропагандою з питань, які є предметом громадських дебатів, незалежно від того, чи збігається 

їхня позиція з політикою уряду або чи вимагає вона зміни законодавства. 

Відповідно до 50-го параграфу Рекомендацій, НУО повинні мати право просити й 

отримувати фінансування – грошові або натуральні пожертви – не тільки від державних органів 

у своїй країні, але також від інституційних чи індивідуальних донорів і від інших державних 
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або багатосторонніх агенцій, зобов'язуючись дотримуватися при цьому тільки загального 

законодавства. 

У документі сказано, що НУО може бути зобов'язана подавати звіт про свої витрати й 

опис діяльності у відповідний наглядовий орган. Але така звітність повинна бути щорічною, а 

не щомісячною, як вимагає "прийнятий" Верховної Радою закон. Крім того, звітувати 

рекомендуються тільки тим НУО, які отримують будь-яку державну підтримку. 

Після шквалу критики з боку міжнародних організацій МЗС оприлюднив заяву, у якій 

стверджує: 

"Підкреслюємо, що закони, прийняті 16 січня, спрямовані на імплементацію в 

українському законодавстві низки норм, які вже існують у законодавстві багатьох європейських 

держав, відповідають загальновизнаним демократичним стандартам і міжнародним практикам 

та є сумісними із зобов'язаннями в рамках ОБСЄ". 

Проте аналіз показує, що прийняті норми суперечать усім обов'язковим до виконання 

міжнародним конвенціям та десяткам резолюцій і рекомендацій, які, хоч і не мають 

обов'язкового характеру, але є узагальненням належної практики та принципів, що виражені у 

висновках представників держав-членів міжнародних організації. 

Їх недотримання обов'язково матиме як мінімум політичні наслідки для держави і є 
додатковим аргументом для введення санкцій. 

http://www.pravda.com.ua/articles/2014/01/24/7010963/ 

Блоги 

Арсен Аваков: «Автобусы...»  

pravda.com.ua 

Прошли те времена, когда я относился к автобусу, как к чему-то большому и доброму... 

Так было со студенческих лет. 

Я, студентом – каждый день ждал автобус "Чугуев – Харьков" на остановке, расписание 

нарушалось, было холодно или дождливо – и вот приходил автобус. Большой, теплый, 

позитивный – он вез тебя домой или на занятия... Так было с юных пор. И в сознании у меня 

укоренилось с тех пор – автобус – это хорошо. Сегодня поймал себя на мысли, что уже не так. 

Два последних месяца закрепили иное ощущение – автобус, как место накопления негатива, 

черных касок, автобус – как перегораживающая нашу свободу данность. Место, в котором 

клубятся недочеловеки, готовые вырваться из этих автобусов – садистским роем убивать и 

жалить... 

Автобус, харьковские номера, хмурые лица дремлющих за запотевшими окнами людей в 

амуниции... Иду мимо. Снова автобусы, много, на этот раз пустые – стоят один к одному... 

Табличка "Богодухов" – снова харьковский. Ввшники цепочкой мерзнут рядом. 

Показал удостоверение, хмуро прошел сквозь блок-пост – как через пустое место... 

Времена, когда "жалко этих молодых мёрзнущих и спящих в автобусах ребят" тоже 
прошли, растворились в жестокости и садизме беркута или вв – между ними для меня теперь 

нет разницы. Без разницы, потому, что человек одевающий форму и присутствующий молча 

при пытках и издевательствах гражданских (как голый казак на морозе только позавчера) – уже 

не стоит сострадания. Когда пытают, издеваются над гражданскими – когда убивают – настает 
межа – любые объяснения не проходят. 

Или ты ЧЕЛОВЕК, и принимай соответствующее решение – или тварь молчащая, 

превращающаяся в садиста даже, просто находясь в этой, ставшей порочной системе – системе 

издевательства и унижения своего народа... 

http://blogs.pravda.com.ua/authors/avakov/52e3736770ab3/ 
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Володимир Литвин: «Сьогодні зустрівся з людьми…»  

facebook 

«Сьогодні зустрівся з людьми, що вийшли на житомирський майдан. Взяв участь у сесії 
обласної ради. Запропонував депутатам прислухатися до вимог людей, які зібралися перед 

облрадою, і включити першочерговим до порядку денного питання про ситуацію в країні, 
висловити своє ставлення до подій, прийнявши відповідне рішення. 

Ця пропозиція була підтримана, що дозволило, окрім усього іншого, певною мірою 

зняти напругу серед людей, які заблокували будівлю облради. 

На сесії виступив представник від учасників мітингу, депутати створили групу для 

опрацювання відповідного рішення. 

Сподіваюсь, що воно буде адекватним обстановці в країні. Не був присутній при його 

обговоренні, оскільки мав повертатися до Києва». 

https://www.facebook.com/vm.lytvyn?fref=ts 

Телебачення і радіомовлення 

Питання про надзвичайний стан Верховна Рада не розглядатиме   

УТ-1, Підсумки дня 

Принаймні, у порядку денному позачергової сесії - його не буде, - заявив голова 

парламенту Володимир Рибак. Єдине, заради чого він скликає депутатів - розв'язати політичну 

кризу мирним шляхом. Каже: ситуація  непроста, і свої пропозиції мають висловити всі 
парламентарі: і представники політичних сил, і позафракційні. Спікер просить: якщо у 

депутатів є претензії до "законів від 16 січня", вони мають підготувати пропозиції.   

Володимир РИБАК, спікер Верховної Ради України: Я думаю, що політики повинні все 

зробити, щоб врегулювати те, що сьогодні є в країні політичними методами. Почути влада 
повинна опозицію, опозиція повинна почути владу і мирним шляхом розв'язати всі проблеми.    

Бійців "Беркута" і внутрішніх військ у госпіталі відвідали депутати від Партії 
регіонів  

УТ-1, Новини 

За даними лікарів, нині у київському шпиталі МВС тридцять два правоохоронці. Усі 
вони - із травмами середнього ступеня тяжкості та із застудами. Це переважно молоді люди, які 
госпіталізовані кілька днів тому - після заворушень на вулиці Грушевського. 

Олег ЦАРЬОВ, народний депутат України: Сегодня в госпиталях находится больше 

пострадавших сотрудников МВД, чем обратившихся пострадавших со стороны протестующих. 

Я видел душераздирающие кадры, когда люди горят живьем, безусловно, хочется посмотреть, 

хочется пообщаться, хочется поддержать  

Наталя ОХРИМЕНКО, заступник начальника госпіталю ГУ МВС у м. Києві: Это 

закрытые черепно-мозговые травмы, ушиб мягких тканей, различных частей тела, ступней, 

ушиб мягких тканей головы у некоторых есть, отравления газом, химический ожог 
конъюнктивы. 

Володимир Рибак відкликав депутатів з канікул  

Інтер, Новини 

Народним депутатам необхідно перервати канікули і зібратися в Верховній Раді 
обговорити ситуацію в країні. Про це Віктор Янукович сказав напередодні спікеру Володимиру 

Рибаку. 
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На думку Президента, парламент має долучитися до переговорного процесу між владою 

і опозицією. І вирішити багато проблемних питань - безпосередньо в сесійній залі. Тому голова 

Верховної ради відкликає депутатів з відпустки. Позачергове засідання призначили на вівторок, 

28 січня. 

Віктор ЯНУКОВИЧ, Президент України: Ви знаєте, що масові заворушення, які 
відбулися останнім часом, супроводжувалися насиллям, кровопролиттям, підлогами і так далі. 
Тобто сьогодні ситуація вимагає негайного врегулювання: по-перше треба вийти в рамки 

закону всім, і по друге, є політична площадка - Верховна рада. У ВР я просив би вас закликати 

депутатів зібратися і обговорити цю ситуацію. Безумовно, ті переговори, які сьогодні йдуть у 

мене з опозицією - це одна частина врегулювання політичної кризи, друга частина - цю 

дискусію треба переводити на парламентську площадку. 

Володимир РИБАК, Голова Верховної Ради України: Треба, щоб опозиція та більшість 

зібралися і розглянули ті питання, які розглядаються, - і відставка уряду, і ті питання, які є по 

тим законам, які ВР - там надо дослухатися один до одного. 

Владимир Рыбак: «На заседании Рады рассмотрят пути выхода из кризиса»  

Интер, Подробности 

Единственной темой внеочередного заседания парламента во вторник станет поиск 

мирных путей выхода из кризиса. Об этом сообщил спикер, и пообещал: все желающие смогут 

высказаться. Владимир Рыбак добавил - вопрос отставки Кабмина - можно рассматривать 
только с 4 февраля, когда начнется новая сессия. Что касается резонансных законов, принятых 

Радой 16 января, - в них можно внести правки, заявил Рыбак, и предложил депутатам 

подготовить свои предложения. А вот вопроса о введении чрезвычайного положения в повестке 

нет, заверил спикер. 

Владимир РЫБАК, Председатель Верховной Рады Украины: Будуть розглядатися шляхи 

розв'язання політичної кризи в Україні мирним шляхом. Ніяких постанов по надзвичайному 

стану в Україні - ніде не розглядалися, ніякі документи не готуються и це питання на 
позачерговій сесії розглядатися не буде. 

Депутат від ПР зареєстрував у ВР законопроект про скасування "диктаторських 

законів"  

5 канал, Час новин 

Ведучий: Законопроект про скасування деяких законів, ухвалених 16 січня зареєстрував 

депутав від фракції Партії регіонів - Владислав Атрошенко. Текст документа розміщений на 

сайті парламенту. 

Законопроектом пропонується визнати таким, що втратив чинність, закон "Про внесення 

змін до закону "Про судоустрій і статус суддів" і процесуальних законів щодо додаткових 

заходів захисту безпеки громадян". Окрім того, документом пропонується визнати таким, що 

втратив чинність, закон "Про внесення змін до Кримінального процесуального кодексу України 

щодо заочного кримінального провадження". 

Анатолій Гриценко: «Хто має легальну зброю, повинні бути в першому ряду»  

Радіо Свобода, Ваша Свобода 

Гості «Вашої Свободи»: лідер партії «Громадянська позиція» Анатолій Гриценко. 

Ірина Штогрін: Поруч зі мню сидить мій колега, журналіст Левко Стек. Він вночі 
працював на вулиці Грушевського і на майдані Незалежності. Левко, що ж відбувалося вночі 
для тих, хто, можливо, не знає? 

Левко Стек: Ніч була спокійною. Варто відзначити, що  якихось активних дій з боку 

міліції, яких дуже чекали, так і не відбулося. Це з одного боку. 
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З іншого боку, як було оголошено на Віче, Майдан розширюється, людей залучили 

активно до спорудження нових барикад. Це було помітно дуже на Грушевського, оскільки там 

справді ледь не протитанкові бар’єри стоять. І з одного боку, від міліції, пожежники постійно 

ллють воду. З іншого боку, цей постійний дим від шин. Всі люди повністю чорні, обличчя 

чорні, а посередині величезний льодовий майданчик. Кадри вражаючі. 

Попри те, що не було якихось тривожних сигналів, але ті умови, в яких там зараз 
перебувають, дійсно складні. Барикади також з’явилися і на Інститутській. Люди активно 

намагаються організувати побут, від таких активних, можна сказати, бойових дій переходить в 

спокійніше русло. І ця ситуація на Грушевського, вже як на Майдані, тобто час харчування, 

теплий одяг.  

– Чи помічав ти, що відбуваються якісь контакти між протестувальниками і тими, хто 

стоїть у заслоні або зі співробітниками «Беркуту»? 

Левко Стек: Контакт, звісно, відбувається. Але озвучувати його в ефірі я не буду. Тобто 

нічого хорошого, нічого конструктивного там не лунає. Люди вкрай злі. Це можна 

охарактеризувати так: злі. 

І до них приходив на барикаду у цю так звану буферну зону Віталій Кличко. Я був 

свідком цієї розмови. Він намагався якось заспокоїти, намагався пояснити. Він ходив на 

переговори до «Беркута» і, за його словами, намагався умовити їх задуматися, принаймні над 

тим, чи варто прийняти точку зору мітингувальників. Каже, що є ті, хто вагається. 

Ми можемо перевірити цю інформацію, але він так заявляв. І коли він намагався 

пояснити свою позицію мітингувальникам і сказати, чому він прийшов, його не хотіли слухати. 

Люди хочуть якихось кардинальних, тобто конкретних і радикальних дій. 

– Пане Гриценко, чи вважаєте Ви, що ще є народним депутатом, якщо була Ваша заява 

про те, що Ви складаєте депутатські повноваження? 

Анатолій ГриценкоАнатолій Гриценко 

– Я  людина відповідальна. Я прийняв рішення, подав заяву про складання депутатських 

повноважень, пояснив чому. Я обирався до парламенту України розбудовувати тут правову 

державу, зміцнювати демократію. Виявляється, що ми зараз працюємо у парламенті Північної 
Кореї, і парламент штампує диктаторські закони, які віддаляють країну від будь-якої позитивної 
перспективи. 

– Чисто формально ще не розглянута Ваша заява? 

Опозиція дозволяє спокійно приймати диктаторський пакет, маючи 170 депутатів, 

маючи змогу викинути Калетника, врешті-решт фізично все те зупинити 

– Чисто формально. Перше засідання Верховної Ради – це питання мають поставити на 

голосування. Але для себе я прийняв рішення. То вже не має значення день голосування. Я там 

не буду працювати, тим більше дивитися, як опозиція дозволяє спокійно приймати той 

диктаторський пакет, маючи 170 депутатів, маючи змогу викинути того Калетника подалі з того 

сектору, врешті-решт фізично все те зупинити. Тому я не депутат. Я таким себе більше не 

вважаю. 

– Це означає, що Ви 28 січня не підете у парламент? 

– Формально я там маю бути, принаймні в момент оголошення рішення про складення 

повноважень. Можливо, я там виступлю. Не знаю. Але це вже не принципово. Зараз важливіше 

те, що відбувається на вулицях. 

– Чому я кажу про 28 січня? Можливо, хтось не знає. Президент Віктор Янукович вважає 
за необхідне розглянути ситуацію в Україні на позачерговій сесії. 

Він звернувся до спікера парламенту Володимира Рибака: «Ви знаєте, що масові 
заворушення, які відбулися останнім часом, супроводжувалися насиллям, кровопролиттям, 

підпалами? Тобто сьогодні ситуація вимагає негайного врегулювання. Я просив би вас 

закликати депутатів зібратися, обговорити цю ситуацію». 

Спікер сказав, що зберуться і обговорять. 
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Негайно – це означає зараз! Максимум, завтра для парламенту. Коли про це говориться 

за 5 днів, знаючи, що на вулиці вночі мінус 20, буде мінус 22… 

– А Ви хоч розумієте, що це йде гра на публіку. Негайно – це означає зараз! Максимум, 

завтра для парламенту. Коли про це говориться за 5 днів, знаючи, що на вулиці вночі мінус 20, 

буде мінус 22… 

– Що це означає? 

Просто тягнуть час 

– Це означає, що просто тягнуть час. 

– Для чого? 

Головне завдання – захистити життя людей і очистити від бандитів. Насамперед 

столицю. Людей вбивають. Не можуть знайти то одного активіста, то другого. Член нашої 
партії вже лежить без ока 

Коли немає довіри – які переговори? Влада і банда, яка з нею пов’язана, розуміють 

тільки силу. Більше нічого 

– Насправді зараз головне завдання, я про це вже говорив публічно, – захистити життя 

людей і очистити від бандитів. Насамперед столицю, яку наводнили. Ми зараз з Вами говоримо, 

а в цей час людей ловлять, людей б’ють. На жаль, людей убивають. Не можуть знайти то 

одного активіста, то другого. Причому і серед моїх знайомих. Член нашої партії вже лежить без 
ока, тому що йому прострелили гумовою кулею, при чому снайпер нахабно, прямо в обличчя, 

так само, як по журналістах б’є. Оці речі треба зупинити. 

На такому фоні ніяких переговорів конструктивних і результативних не може бути в 

принципі. Коли немає довіри – які переговори? Ця влада і банда, яка з нею пов’язана, розуміють 

тільки силу. Більше нічого. 

– Пане Гриценко, чи можна довести, що справді ось ці влучення в очі тим, хто стоїть по 

інший бік барикад, протестувальникам, і ті вистріли, які привели до смерті учасників протесту, 

є справді вистрілами снайперів? 

– Я не є правоохоронцем, щоб відслідковувати, записувати і так далі. Є люди, які цим 

будуть займатися і, повірте, доведуть. 

Справа в іншому. Ми ж бачимо, що робиться. Навіть бачили, коли позавчора був штурм 

«Беркута», то просто з трьох метрів помповою рушницею просто лупасить по людях. Тут навіть 

питань немає. А те, що били з відстані десь до 100 метрів і цілилися  спеціально в обличчя, то 

тут у мене немає жодного сумніву. 

– Депутат від Партії регіонів Балицький заявив, що він вважає, що ці снайперські 
постріли були вчинені бійцями чи спецпризначенцями з НАТО. Як Ви це можете 

прокоментувати? 

– Якщо простою мовою і їм зрозумілою, то «марення сірої кобили». Це так просто, щоб 

більше до цієї теми не повертатися. 

Давайте все ж таки розберемося, що відбувається. Третій місяць триває найпотужніший, 

найнебезпечніший конфлікт для країни, який уже призвів до жертв людей. Такого ще не було за 

ці всі роки незалежності. Правда? Влада, яка могла вирішити цей конфлікт буквально за одну 

годину, задовольнивши абсолютно справедливі вимоги громадян, цього не зробила і не 

збирається робити. На цьому фоні вже більше тисячі поранених. Вони не всі звертаються до 

лікарні, бо звідти їх забирають або бандити і потім в лісі їх знаходять, або в міліції, потім їх ще 

там б’ють, а потім притягають до відповідальності. Тому цих людей кількість остаточну не знає 

ніхто. Медики тільки знають, їх витягують звідти. 

Так от, з боку активістів купу людей затримали, заарештували, рішенням суду визнали 

винними, з боку влади жодного (!) навіть тих садистів-«беркутівців», чиї обличчя є на відео ще 
з 1 грудня, які просто нищили людей біля приміщення адміністрації президента, зв’язаних били 

ногами, били палицями, калічили, жодного не затримали, не заарештували, тим більше не 

визнали винним. 
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І хтось мені буде розказувати, що це натівці проблеми створюють тут, чи хтось там на 

якісь гранти і так далі? Хай той депутат, який такий розумний, піде на Грушевського зараз і 
скаже це в очі там. Він звідти живим не вийде. 

– Пане Гриценко, якою Ви можете визначити вагу такого фактору, як ЗСУ, в цій 

ситуації, яка зараз склалася в Україні? 

Сумно визнавати, що в армії практично не залишилося офіцерів, які розуміють, що таке 

честь, гідність, присяга. Серед офіцерів запасу таких багато. Вони на Майдані і захищають 

народ з легальною зброєю 

– Я весь цей час працював  з людьми і відслідковував переміщення, і намагався втримати 

в межах закону, Конституції, присяги. Сумно визнавати, що в армії практично не залишилося, а 

залишилося дуже мало офіцерів з великої букви, людей, які розуміють, що таке честь, гідність, 

що таке присяга. Серед офіцерів запасу таких багато. І вони на Майдані від першого дня, і 
захищають народ, у тому числі зі зброєю, легальною зброєю. 

Армія тихенько спить у казармах. Ну що, можна дивитися, як будуть людей вбивати 

далі. А можна врешті-решт кинути посвідчення і піти. А хто потужніший, значить, тоді іншим 

чином діяти. 

– Іншими словами, Ви не виключаєте, що попри заяви міністра оборони армія може бути 

задіяна проти протестувальників, проти тих, хто бере участь в акціях протесту на Грушевського 

і на майдані Незалежності? 

Я контролюю ситуацію. Всі повідомлення про рух танків – неправда. Армія поки що в 

казармах. Можуть задіяти, якщо введуть режим надзвичайного стану. Режим надзвичайного 

стану – то буде кінець цього режиму. Треба буде комендантську годину, патрулювати по місту, 

буде стояти техніка. І частина тієї зброї відразу буде на Майдані. Нехай вони застережуться 

Я буду захищати зі зброєю в руках. Хто має легальну зброю, насамперед нардепи, 

офіцери і генерали запасу, ветерани повинні бути в разі небезпеки в першому ряду. Лише одна 

умова: другий постріл, не перший і не на знищення 

– Перше. Зараз таких передумов немає. Я контролюю ситуацію. Усі ці повідомлення про 

рух танків і аеромобільних бригад і так далі, то все неправда. Армія поки що в казармах. Армію 

можуть задіяти, якщо введуть режим надзвичайного стану. 

Але режим надзвичайного стану – то вже буде кінець цього режиму. Я гарантую. Тому 

що, якщо ввести надзвичайний стан, ввести легко, утримати його дуже важко. Це треба буде 
комендантську годину, патрулювати по місту, буде стояти техніка. І частина тієї зброї відразу 

буде на Майдані. Щоб не було сумнівів. Багато хто на Майдані тільки того й чекає. Тому нехай 

вони остерігаються. 

Не стільки ЗСУ, а я вчора зробив публічну заяву, оскільки ця влада не спроможна 

забезпечити, гарантувати життя людей, спокій на вулицях, оскільки вона дозволяє бандитам 

нищити людей, оскільки вона застосовує свої спецпідрозділи за межами Конституції, за межами 

військової присяги, просто знущаючись над людьми, ми бачили ці бійки, факти, коли голого на 

морозі змушують співати гімн і так далі, то це бандити! Бандитів можна зупинити тільки 

силою. 

І тому я сказав, узяв на себе відповідальність: я буду захищати зі зброєю в руках. Всі, 
хто має легальну зброю, я вважаю, насамперед нардепи, офіцери і генерали запасу, ветерани 

ЗСУ, силових структур, спецназу, Афганістану, миротворчих, інших конфліктних місій повинні 
бути в разі небезпеки в першому ряду і застосовувати зброю по тих бандитах, які нищать 

людей. Лише одна умова: другий постріл, не перший і не на знищення, як вони нищать зараз 
активістів Майдану, журналістів, б’ючи в голову, а по ногах. 

– Ви розумієте, що те, що Ви зараз говорите, за чинним законодавством, навіть не 

враховуючи ті так звані закони, які були вручну проголосовані 16 числа, підпадають під певні 

статті? 
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– Жодним чином. Я  людина освічена і свідома. Я вмію читати закони, починаючи від 

Загальної декларації прав людини, де таке право дається людям, якщо влада не справляється 

усіма доступними засобами захищати своє життя і основи Конституції в Україні. 

Так само чинне законодавство України в межах самооборони. Якщо хтось застосовує 
проти мене вогнепальну зброю, я без жодного потім кримінального переслідування маю право 

його нищити. Це записано в наших законах. Читайте уважно. 

– Маємо запитання радіослухача. 

Слухач (переклад): Останнім часом почастішали повідомлення про те, що, можливо, в 

рядах силовиків, які працюють у центрі Києва, діють групи російських, так би мовити, колег. 
Насамперед це підтверджується практикою викрадення і злочинних страт, які раніше були 

поширені на Північному Кавказі, припустимо у Чечні. 

Просто я останні роки співпрацюю з ресурсами, які висвітлюють цей регіон, останні 
викрадення без суду – це повна калька того, що було в Чечні, в Інгушетії, в Кабардино-Балкарії 
стосовно не тільки до ймовірних бойовиків, до родичів і так далі, але й до активістів, 

опозиціонерів. Це перша частина питання. 

Друга частина питання. Якщо це так, то який план дій в опозиції? Тому що це не просто 

протистояння з місцевими силовиками, це конкретно люди приїхали зі спеціальною ціллю. 

Вони ненавидять взагалі Україну і все українське. 

Спецслужби російські присутні в Києві, на Майдані, працюють зі спецслужбами 

України. Немає жодних сумнівів 

Кажуть: СБУ, крім  «кришувати» бізнес і збирати хабарі, не здатне ні на що – ми тут 

будемо працювати 

Вже йде не протистояння з Януковичем, а протистояння з Кремлем. Це набагато 

складніша ситуація 

– Чи є в мене сумніви в тому, що спецслужби російські присутні в Києві, в тому числі на 

Майдані, у тому числі працюють зі спецслужбами України? У мене немає в тому сумнівів. 

Більше того, маю внутрішню інформацію, що це правда. 

На жаль, вони присутні на Майдані в деяких наметах. І ми їх будемо виявляти. Тому що 

вони поміж собою говорять: так  СБУ, крім того, що «кришувати» бізнес і збирати хабарі, не 

здатне ні на що, тому ми тут будемо працювати. 

А друга частина, то я також про це публічно говорив. Після того, як Віктор Янукович 

розвернувся від Вільнюса і фактично здався, підписавши тут цілу купу всяких зобов’язань, і ще 

більшу купу під столом, про яку ми не знаємо, з Володимиром Путіним, то нам абсолютно 

зрозуміло, що тепер це вже йде не протистояння з Януковичем, а фактично протистояння з 
Кремлем. Це набагато складніша ситуація. 

Щодо плану дій позиції, то я тут краще промовчав би, тому що вчора так само, як і Ви, 

слухав повідомлення з трибуни. Я почув усе: від загальнонаціонального страйку, який 

починається сьогодні, до абсолютно мирних акцій, від припинення переговорів до продовження 

переговорів. 

– А Ви проти переговорів? 

Переговори проходять навіть під час війни, їх треба проводити, щоб уберегти життя 

людей 

– Я виклав свій план дій. Він Вам відомий? Ні, я вважаю, що переговори проходять 

навіть під час війни, їх треба проводити для того, щоб уберегти життя людей. Але мета цих 

переговорів і склад переговорної групи. 

– Хто має туди увійти? 

На трьох лідерів на Майдані cвист і матюки! На жаль! Немає довіри 

– Ви бачили, як реагують зараз уже на трьох лідерів опозиційних фракцій на Майдані. 
Свист і матюки! На жаль! На жаль, немає довіри. 
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Я не на сцені, на сцені не буваю, на цих Віче. Так от, я коли спілкуюся з людьми, вони 

говорять: так це ж влада говорить сама зі владою. 

– Хто має говорити, на Ваш погляд? 

Мають бути люди, яким довіряє Майдан 

– Мають бути люди, яким довіряє Майдан. Підіть і серед наметів та багаття поговоріть, 

вони Вам назвуть кілька прізвищ. Доручать мені в тому числі, значить, я буду проводити. Я не 

рвуся особливо туди. Але свій план дій, як захистити людей від втрати життя, як захистити 

Майдан, виклав. 

Ще раз, користуючись нагодою, у рамках закону виключно, закликаю людей захищати 

тоді, коли не може міліція впоратися, більше того, міліція з бандитами, захищати людей, 

захищати самих себе, захищати своїх дітей зі зброєю виходити. Я буду в першому ряду, буду 

першим застосовувати зброю. 

– Для того, щоб вести переговори, треба, щоб був інший бік, інша сторона, з якою 

розмовляти. Ви кажете, щоб прийшли люди з Майдану. Але давайте послухаємо, як прем’єр-

міністр України Микола Азаров оцінює тих людей, які стоять на майдані Незалежності. 

Микола Азаров: Частина Майдану, який довго балансував на межі мирних протестів, 

перейшла цю межу. Організовані праворадикальні бойовики, радикальна частина учасників 

Майдану вчинили в центрі Києва масові заворушення. Цинізм та аморальність терористів 

дійшли до того, що вони кидають «коктейлі Молотова» в живих людей. 

– Як тут можуть відбуватися переговори, якщо учасники мітингів прем’єр-міністр 

визначає як терористів, пане Гриценко? 

Для мене Азаров ніхто і звати його ніяк. Поводиться абсолютно аморально, тримаючись 

за посаду 

– По-перше, для мене Азаров ніхто і звати його ніяк. Тому що ця людина зараз 
поводиться абсолютно аморально, тримаючись за цю посаду, коли ціною цього втримання 

являються вже людські жертви. Поклади на стіл заяву і йди у сторону. 

– А новий голова адміністрації президента, якого щойно призначили, Андрій Клюєв? 

Вирішує все Янукович особисто, але організатор і побиття Майдану, і фальшивих 

виборів – Клюєв 

– А це вже серйозно. Вирішує все Янукович особисто, але його оплічник, організатор і 
побиття Майдану, і всіх цих фальшивих виборів – це Клюєв. 

– Він піде на переговори з представниками Майдану? 

З Клюєвим ніяких переговорів! Ця людина повинна бути заарештована і сісти за грати 

рішенням суду. Якщо в нього є ще клепка, повинен розуміти, його заганяють під Кремль. Нехай 

про власну безпеку подумає 

Які результати переговорів не принесли б, не розійдуться, особливо радикальна частина, 
яка собі вже накрутила на 5-10 років тюрми. Громадяни вже пішли від відчаю. Вже не думають, 

чи будуть у тюрмі, чи будуть живими навіть 

– Я публічно заявив: з Клюєвим ніяких переговорів! Ця людина повинна бути 

заарештована і сісти за грати рішенням суду за те, що вона вчинила, включаючи відмивання 

«брудних» коштів в австрійських банках. Я документально все це передав у правоохоронні 
органи Австрії. Зараз перед Вами «Українська правда». Відкрийте – там прямо написано: 

«Братам Клюєвим не писані закони – навіть в Австрії?». І наводяться документальні 
підтвердження того, що вони збрехали, коли реєстрували свої рахунки в банках, що вони не 

мають стосунку до політики. А вони були народними депутатами. Це злочин. 

Тому давайте Клюєва відкинемо в сторону. Янукович все вирішує. Він несе 

відповідальність. Я думаю, якщо в нього є ще клепка, то він повинен розуміти, що та російська 

невидима присутність і конфліктність ними спровокована також працює проти нього особисто. 

Тому що його заганяють під Кремль. А він знає, як потім це все може завершитися, у тому числі 
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для нього особисто, бо він уже буде їм не потрібний. Росії важливо відтягти від Європи, а потім 

Янукович їм уже не потрібний. 

Тому нехай про власну безпеку подумає. Я б йому порадив саме з цього боку. Це перше. 

А друге. Переговорники повинні чіткі вимоги зафіксувати, і вони повинні бути 

обґрунтованими з точки зору Майдану. Не виставляти чогось такого захмарного, що може бути 

реалізоване через три роки. То все прийде. Але ті речі, які спричинили Майдан, які повинні 
гарантувати безпеку людей після того, як вони покинуть Майдан, це має бути забезпечено. 

Хоча об’єктивно скажу, вже після втрати довіри до сцени, мабуть, які результати 

переговорів не принесли б найпереконливіші, не впевнений, що всі повірять, і що всі 
розійдуться, особливо та радикальна частина, яка собі вже накрутила на 5-10 років тюрми, якби 

вони отак от діяли. Тому що це люди, громадяни вже пішли від відчаю. Вони вже не думають, 

чи будуть вони у тюрмі, чи будуть живими навіть. Вони відстоюють своє право на нормальне, 

чесне життя. 

– Запитання ще одного слухача. 

Слухачка (переклад): Пане Гриценко, я до Вас звертаюся як до колишнього міністра 

оборони.  Скажіть, хіба це не так, що Майдан куплений лідерами опозиції у боротьбі за владу, 

тобто за свої особисті інтереси, а мітингарі цього не розуміють? Там нормальних людей дуже 

мало! А «беркутівці» мають мовчати. Ті кидають на них каміння, все кидають і вогонь, вони 

горять, тому що одяг у них весь синтетичний, живцем згорають. 

– Дякую за Ваше запитання. Мені шкода Вас. Ви живете в країні, яку навіть не 

зрозуміли. 

Я вже чув ці казки від однієї поважної особи про «наколоті апельсини», про 

американські гроші і так далі. Вийдіть зараз на Майдан, подивіться на тих людей, особливо 

краще вночі при мінус 20, Ви побачите: там безпечно, спокійно, у людей очі горять, вони 

захищають своє право. До речі, і Ваше право на життя, щоб Ви спокійно ходили на вулиці! 
Ніхто там нікого не купив. 

– Пане Гриценко, але Ви не будете заперечувати, що Віктор Янукович має своїх 

прихильників і тих людей, які голосували за нього. 

– Це не означає, що прихильники повинні говорити неправду про Майдан, що там 

куплені і так далі. Ніхто там не куплений. 

– Ганна Герман сказала, що не забувайте, що Віктора Януковича підтримують люди, що 

ті люди, які стоять на Майдані, можуть так само висловити недовіру будь-кому іншому, кого 

оберуть. 

Рентгеном просвічує Майдан кожного. Нікому не дасть спуску. На Майдані зібрався 

народ, є ще покірні раби, які дивляться зомбовані телеящики 

– Абсолютна правда. Рентгеном просвічує Майдан кожного: і цю владу, і опозицію, 

наступну владу. Нікому не дасть спуску. Це точно. 

А друге. Справді, на Майдані зібрався народ, громадяни, а в Україні є ще дуже велика 

частина населення, покірні раби, які дивляться всі ті зомбовані телеящики, які не мають 

інформації про те, що насправді відбувається, і вірять тому, а потім голосують за цю владу або 

будь-яку іншу. 

– Якщо Ви їх будете називати «рабами», вони змінять свою думку щодо Майдану? 

– Треба давати правильну оцінку, але треба йти до людей і пояснювати їм. Ось чому 

Майдан має йти по всій країні. Він, до речі, уже пішов. 

– Деякі ЗМІ повідомляють про те, що бійцям спецпідрозділу платять по тисячі доларів у 

день, а керівникам по 5-6 тисяч доларів у день. Чи можете Ви спростувати чи підтвердити цю 

інформацію, пане Гриценко? 

– У мене є інша інформація, яка підтверджується з дуже багатьох джерел. У тому числі 
від людей, з якими я спілкувався. Вони зараз прізвища не назвуть. Порядок стимулювання 
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набагато менший. Те, що вони кажуть, тобто Академія МВС чи то в Києві, чи навіть в Харкові: 
приносять у чемоданах гроші, кеш, готівкою. І стимулювання за участь в акціях… 

– Ви сказали, що академія, то це курсантам мається на увазі? 

– І курсантам, і офіцерам, і викладачам, ті, хто брав участь. Стимул такий приблизно: на 

рівні рядового – тисячу гривень одноразово, на рівні офіцера – 3-5 тисяч гривень. 

Про ті тисячі доларів не йдеться абсолютно. Можливо, хтось такі гроші забирає, щоб 

потім не донести, «скрисятничать», то цього я вже не знаю. Можливо, дурять. 

– На сайті Радіо Свобода зараз є повідомлення зі Львова, де один зі співробітників 

львівського «Беркута» вийшов на площу до людей і сказав, що він написав заяву на звільнення 

за власним бажанням. Він каже, що багато його колег хочуть зробити те саме. 

Наскільки можна сподіватися на те, що внутрішні війська і навіть бійці спецпідрозділу 

«Беркут» не підуть на те, щоб в Україні розв’язалося справжнє кровопролиття? 

Є люди, яких не переконаєш ніколи. Коли вони отримають «око за око», тоді зупиняться. 

Доведеться ставити у стійло таких 

– Два напрями. Перше. Ми переконуємо, у тому числі я, і інші. Зараз мені легше 

переконувати. Тому що раніше, коли говорив з офіцерами того ж «Беркута» чи ЗСУ: будь 

офіцером, є присяга. Вони кажуть так: вам легко говорити, у вас статус депутата, ви захищені, у 

вас зарплата, а якщо я зараз кину посвідчення офіцерське і піду, то в мене сім’я залишиться без 
зарплати. 

Так от, тепер, дивлячись в очі, роби, як я. Я вже не маю статусу, я не маю вже зарплати. 

Роби, як я! Вчини так, щоб ти потім ходив з прямою спиною і перед дітьми до кінця життя не 

виправдовувався, що ти доклав зусиль до вбиття людей. Це перше. Переконуємо, нагадуємо. 

Але є люди, яких не переконаєш ніколи. Тварини по своїй суті, садисти. Таких ми 

бачимо. Такі сприймають тільки жорстку силу. Коли вони отримають те ж саме, «око за око», 

тоді вони зупиняться. Це бандитська психологія. У тюрмі вони визнають, тільки хто з них 

сильніший. Значить, доведеться ставити у стійло таких. 

– Пане Гриценко, залишаються політичні методи виходу з кризи? 

– Залишаються. Хоча це не буде швидко.  

 

 


